
Ajuntament de Castelló de la Plana

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PEL CONSELL MUNICIPAL DEL 
DISTRICTE SUD EL DIA 26 DE MARÇ DE 2018

------------------------------------------------------------

Núm. i classe de sessió: 13/2018 Ordinària 

Dia i hora: 26 de març de 2018 a les 20:00 h

ASSISTENTS:

PRESIDENTA

Sra. Patricia Puerta Barberá

VICEPRESIDENTA

Sra. Anna Peñalver Bermudo 

VOCALS

Persones designades pels grups polítics municipals

Sra. Mª Dolores Zabalza Prieto                     Grup polític municipal PSOE

Sra. María España Novoa                             Grup polític municipal PP

Persones designades per l’Alcaldia

  Sr. Raúl Galván López

Sr. Jorge García Alcalá

Veïns designats portaveu grups polítics municipals 

Sr. Manuel Pegueroles Belmonte                       Grup polític PSOE

Sr. Joaquín B. Torres Navarro                           Grup polític PP

Sr. Manuel Paduraru Ionete                               Grup polític municipal C's

Representants de les associacions veïnals

Sr. Vicente J. Campos Ruiz AV San Pablo

Sr. Alberto Ramos Renau AV San Jaime
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Sr. José Luis Gómez Sánchez AV San Bernardo

Sr. Rafael Serrano Ruiz AV La Aduana

Sr. Emilio García Solsona AV Partida Estepar

Sr. Luis López López AV Maestría

Representants de les AMPA

Sra. Ana Mª Latorre Centelles AMPA Isidoro Andrés Villarroya

Representants de Participació Ciutadana

Sra. María Hernández Belmonte Mujeres 8 de Marzo

   
    SECRETÀRIA

Sra. Elisabeth Breva Almerich 

NO HI ASSISTEIXEN: 

  Sr.  Josan A. Gines Camahort

Sr. José Luis Azpitarte Sánchez

Sr. Ramón Sarria Picazo

Sr. Constantino Muñoz Alarcón

 Sr. Miguel Angel Guillamón Naches

Sr. Joaquín Gorriz Plumed

Sra. Luisa Motos Cano

Sra. Mariam Tomás Gimeno

        

Ordre del dia

1.  Aprovació,  si  escau,  de  les  actes  corresponents  a  les  sessions  extraordinàries  del 
Consell Municipal del Districte Sud de data 18 de desembre de 2017

2. Informe de la presidenta

3. Despatx extraordinari

4. Precs i preguntes
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A la Tinència d’Alcaldia del Districte Sud de l’Ajuntament de Castelló de la Plana, a les 20:00 
h del dia 26 de gener de dos mil  díhuit,  sota la presidència de la tinent d’Alcaldia, Sra. 
Patricia  Puerta  Barberá,  es  reuneixen  els  senyores  i  senyores  suara  esmentats  a  fi  de 
celebrar la sessió ordinària del Consell Municipal del Districte Sud, amb la seua assistència 
com a secretària delegada del Consell per a donar fe de l’acte.

Comprovat el quòrum d’assistència per la Presidència, s’inicia la sessió i es passa a tractar 
els punts inclosos en l’ordre del dia.

1. APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L’ACTA CORRESPONENT A LA SESSIÓ ORDINÀRIA 
DEL CONSELL MUNICIPAL DE DISTRICTE SUD DE DATA 18 DE DESEMBRE DE 2018

Com que no hi ha objeccions a l'esborrany de l'acta de la sessió celebrada el dia 18 de 
desembre de 2018, per unanimitat s'acorda aprovar-la. 

2. INFORME DE LA PRESIDENTA 

La  presidenta  vol  fer  constar  que  per  acord  de  tot  el  Consell,  els  distints  informes  de 
contestacions dels punts de Juntes i Consells anteriors es comentaran en la Junta del 26 de 
març de 2018.

3. DESPATX EXTRAORDINARI

La presidenta comenta que el pròxim 4 d'abril de 2018 a les 18:00 h tindrà lloc l’Assemblea 
de portes obertes per a qualsevol veí que desitge assistir-hi pel tema dels Pressupostos 
Participatius, d'on es triaran 2 propostes per a passar a la fase següent sense necessitat 
d'avals. Serà per votació popular de tots aquells que hi assistisquen. També comenta que a 
data de divendres passat 23 de març estaven presentades les propostes següent.

-Passos de vianants elevats al carrer Músic Pascual Asencio

-Instal·lació d'un semàfor davant de la plaça Serra de Gredos i millor accés.

-Parc esportiu

-Accés ronda Sud, circumval·lació Gran Via Tàrrega Monteblanco.

-Pintar el poliesportiu Ciudat de Castelló

Així mateix, la presidenta comenta que amb motiu de la dinamització del barri se celebrarà 
un concurs d'aparadors  i  carrers  de primavera,  per  això reparteix  entre  els  presents  la 
informació i comunica que se'ls va a remetre per correu electrònic tota la informació referent 
a la campanya “Castelló, ciutat bella”

La presidenta informa els presents que del 5 al 8 d'abril se celebrarà “Escala a Castelló” al 
Port Azahar del Grau de Castelló, i els distribueix fullets informatius perquè els repartisquen 
entre els veïns dels barris o on consideren oportú per a fer-ho arribar a la majoria.
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4. PRECS I PREGUNTES

SRA. MARIA ESPAÑA NOVOA

La Sra. España sol·licita una major celeritat en l'esmena de les incidències i queixes dels 
veïns de Mestria, ja que fa un 1 mes es va aprovar una moció plenària i encara no s'ha 
solucionat.

Detalla algunes de les denúncies veïnals de Mestria i voltants:

Falta de llum 
Els veïns es queixen de la falta de llum al barri. Amb la remodelació s'han eliminat punts 
de  llum (fanals).  Se'ls  ha dit  des  de  l'Ajuntament  que  és  per  normativa.  Sol·licitem 
explicació. 

Cantons mal dissenyats 
Després de la remodelació de la zona, els veïns ens traslladen les seues queixes pel 
disseny de les voreres en els encreuaments, ja que aparquen cotxes en aquests cantons 
i  poden  taponar  el  pas  a  camions  grans  o  vehicles  sanitaris  amb  caràcter  urgent. 
Sol·licitem que s'estudie un nou disseny dels cantons que evite el possible bloqueig.

Falta de passos vianants 
Els veïns ens traslladen la falta de passos de vianants en els encreuaments de carrers 
amb  Barrachina  (Fèlix  Breva  i  perpendiculars)  ja  que  en  alguns  trams  hi  ha  molta 
separació entre els uns i els altres. 

Contenidors de reciclatge plens a la plaça Pintor Porcar 
Els veïns ens traslladen queixes per deficiències en la recollida de fem dels contenidors 
de reciclatge que, com es veu en la foto, estan plens i el fem es tira en la mateixa plaça. 

Paviment trencat acabat de posar
Els veïns traslladen la queixa que el paviment, tant en voreres com en calçades, està 
trencat, a pesar d'estar acabat de posar. A més, s'aprecia la poca qualitat d’aquest i en 
alguns  trams  s'estan  començant  a  formar  bretxes,  fins  i  tot  forats.  Es  tracta  d'un 
problema  comú  en  diversos  punts  de  la  zona,  que  presenta  també  marques  dels 
pneumàtics dels vehicles en les voreres. 

Vorera inclinada 
Els  veïns ens traslladen la  queixa de la  inclinació que presenta  la  vorera  del  carrer 
Vázquez  Mella,  en  què,  especialment  les  persones  majors,  tenen  problemes 
d'accessibilitat. Sol·licitem que s'estudie una solució.

Senyal en fatxada 
La veïna Francisca Rubert  ens trasllada la  seua queixa perquè se li  ha instal·lat  un 
senyal de circulació a la fatxada, a una alçària molt baixa. Va traslladar el problema a 
l'Ajuntament fa més de 2 mesos i no se li ha respost. 
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Cotxes damunt de la vorera 
Els veïns traslladen la queixa que el disseny de les voreres en els cantons suposa un 
problema  de  seguretat  ja  que  els  vehicles  les  xafen  contínuament.  Sol·liciten  que 
s'estudie una solució (exemple, pilons) (exemple: carrers V. Mella-Lepant). 

Focus de llum 
Sol·licitem conéixer quan es desinstal·larà el focus de llum del carrer Barrachina (cantó 
Arquitecte Ros), ja que molesta els veïns de la casa contigua, i quan s’instal·larà en el 
seu lloc un fanal que proporcione una correcta il·luminació en aquest encreuament. 

Embornals junts 
Els veïns de la zona ens traslladen una queixa sobre l'existència de 2 embornals junts 
(un d'ells massa elevat com per a resultar d'utilitat) en l'encreuament d'av. República 
Argentina amb c/ Barrachina 

Embornals en passos vianants 
Els veïns de la zona ens traslladen la sol·licitud que s'estudie la ubicació actual dels 
embornals, ja que la majoria d'ells es troben en passos de vianants, la qual cosa suposa 
una dificultat, especialment per a persones amb problemes d'accessibilitat. 

Sòl en mal estat Pl. Comunicacions 
Els veïns ens traslladen la queixa del mal estat en què es troba el paviment de la pl. 
Comunicacions,  especialment  en  les  zones  pròximes  a  l'arbratge  (per  les  arrels). 
Sol·licitem manteniment i solucions. 

Gronxador Pl. Comunicacions 
Els  veïns  ens  traslladen  la  preocupació  pels  gronxadors  instal·lats  a  la  pl. 
Comunicacions, especialment una estructura de ferro forjat que no pareix adequada per 
al joc infantil i ha suposat alguna ferida de xiquets. 

Paviment del carrer Sant Joan
Els veïns denuncien la necessitat de remodelació del paviment del carrer Sant Joan que, 
com s'aprecia en la imatge, està en molt mal estat en la part de la vorera. 

Vorera massa estreta 
Els  veïns  denuncien  la  necessitat  d'estudiar  una  solució  per  al  cantó  pl. 
Comunicacions/J.  Baptista Poeta, ja que suposa problemes importants d'accessibilitat 
per la seua estretor. 

Ordenar/senyalitzar aparcament 
Els veïns denuncien el mal estat de l’asfaltatge de la vorera/calçada en la prolongació 
Rep.  Argentina  (Pl.  Comunicacions)  i  demanen  que  se  senyalitze  l'aparcament 
adequadament, perquè en l'estat actual és un caos. 
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Paviment en mal estat c/ Parc Oest 
El veïns denuncien la necessitat de reparar l'asfaltatge del passeig de vianants del carrer 
Parc Oest,  ja que, com s'aprecia en la imatge, està en molt mal estat i  ha sigut mal 
reparat recentment. 

Encreuament Escalante/V. Mella/Parc Oest 
Els veïns denuncien que en l'encreuament dels carrers V. Mella, Parc Oest i Escalante hi 
ha 15 senyals i és un caos de trànsit i risc de seguretat. Hi ha molts accidents en eixe 
punt. Demanen que s'estudie una possible solució (proposta de prolongar el carrer Parc 
de l'Oest i fer només 2 direccions: de pujada i de baixada, per a així evitar confusions i  
simplificar el trànsit). 

Inundabilitat 
La  mala  col·locació  dels  embornals  provoca  problemes  d'inundabilitat,  com  podem 
observar  en la  imatge l'encreuament  c/Barrachina-V.  Mella,  on les  fortes  pluges  han 
provocat en diverses ocasions llacunes d'aigua. Sol·licitem que es busque solució, que 
passa, sens dubte, per una millor ubicació i funcionalitat dels embornals. 

Inundabilitat-2 
La inundabilitat s'aprecia també en aquesta zona (av. València-ronda Millars) que encara 
que en la imatge està seca, cada vegada que plou es forma una llacuna que posa en risc 
el trànsit de vianants i vehicles en la zona. 

Inundabilitat 3 
Els veïns denuncien inundacions quan plou al c/Barrachina cantó ronda Millars (veure 
foto del parterre inundat) per la mala instal·lació dels desaigües.

Eixida del pàrquing de Mercadona 
Els veïns denuncien que a l'eixida del pàrquing de Mercadona de l’avinguda de València 
s'ha instal·lat un parterre a nivell del paviment, que suposa un problema per als cotxes 
que ixen i dificulta el pas en la zona. Sol·licitem que s'elimine el parterre o es trasllade un 
metre perquè no bloquege l'eixida del pàrquing. 

Taulells mal col·locats 
Els veïns denuncien que els taulells del paviment del carrer del pàrquing de Mercadona 
de l’avinguda de València han sigut mal col·locats (falta de subjecció al sòl) i s'alcen, 
provocant problemes d'accessibilitat i riscos de caigudes. 

Es van arreplegar firmes respecte del projecte de vianants i bicicletes dels grups Lourdes i 
Sant Andreu ja que pareix que no tots el  volien, per tot això sol·liciten que faciliten les 
sol·licituds i les respostes als veïns per escrit. La presidenta comunica que per la Llei de 
protecció de dades, possiblement no es podrà facilitar el document de les firmes. Comenta 
que ja es va fer una reunió amb els tècnics i cada un donava una versió, es van confrontar 
les firmes a favor i en contra i n’hi havia més a favor, per la qual cosa s'ha portat endavant 
aquest projecte. La Sra. España insisteix en el fet que la resposta ha de comunicar-se per 
escrit als veïns. El Sr. Garcia també explica que al seu dia es va informar a tots i que els 
veïns,  abans d'anar  a  queixar-se  als regidors,  haurien d'informar  els  presidents  de les 
associacions veïnals corresponents. També el Sr. Serrano comenta que en la reunió que es 
va celebrar amb els tècnics i els regidors i abans de mantindre aquesta reunió ja hi havia 
veïns que estaven arreplegant firmes sense informar degudament els veïns.
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La Sra.  España insisteix  una vegada més en l'entollada de l'av.  Casalduch,  davant  de 
Mercadona, en direcció a Almassora, i sol·licita que s'informe els tècnics perquè donen una 
solució.

Sol·licita informació respecte de si el transformador del grup Perpetu Socors està instal·lat. 
La presidenta comenta que els tècnics ja han revisat la zona per a començar la instal·lació.

SRA. ANNA PEÑALVER BERMUDO

Sol·licita  informació sobre  l'incendi  del  grup Santa Teresa.  Vol  saber  d'on ha començat 
exactament i si va ser per les restes de poda. La presidenta informa que desconeix el lloc 
exacte,  però que per les fotos d'emergències pareix  la zona entre la séquia Major i  la 
carretera Almassora.

AV SAN JAIME

El Sr. Ramos vol fer constar que ja està finalitzat el pàrquing del grup, amb la senyalització 
del sòl pintada, senyals, espills, passos de vianants i guals.

DONES 8 DE MARÇ

La  Sra.  Hernández  reclama  una  vegada  més  que  els  pestells  de  les  finestres  de 
l'Associació  estan  trencats.  La  presidenta  l’informa  que  es  tornarà  a  traslladar  al 
departament corresponent perquè els reparen.

AMPA ISIDORO ANDRÉS VILLARROYA

La Sra. Latorre comenta que la modificació del sentit del trànsit de l'Isidoro Andrés no és 
correcta ja que segueixen sense poder donar la volta al col·legi. Sol·licita que es retire un 
tros de la mitjana de l'av. Casalduch perquè puguen accedir des del carrer Picasso.

AV LA ADUANA

El Sr. Serrano comenta que hauria d'haver-hi més seguretat en l'accés de la zona Estepark 
amb ronda sud. 

També demana informació respecte de la partida que va haver-hi l'any passat per a la 
millora del districte. La presidenta li comenta que enguany el Districte Sud tindrà assignats 
12.000 € i entre tots s’haurà de decidir en què s’utilitzaran, per la qual cosa proposa que en 
el pròxim Consell que tindrà lloc al Juny, s'aporten projectes i propostes.

Insisteix  el  Sr.  Serrano en la  necessitat  de plantar arbres  a la  Gran via,  des del  grup 
Lourdes Lorda fins al pavelló Ciutat de Castelló.
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El  Sr.  Serrano  reclama  a  l'equip  de  Govern  i  a  la  Diputació  que  apliquen  els  tràmits 
necessaris  per  a  executar els  accessos  de  vianants que  es  van  aprovar  en  els 
pressupostos participatius de 2016. El Sr. Torres li comenta que pareix que la cessió està 
feta, però per a aprovar-la encara que falta un tràmit, possiblement escriptura pública, per 
la qual cosa es compromet a gestionar-ho en la Diputació.

AV PARTIDA ESTEPAR

El Sr. Garcia reclama l'asfaltatge de l'avinguda Vila-real. La presidenta li comenta que el pla 
d'asfaltatge es començarà a licitar.

Pregunta una vegada més si se sap un poc més del mur de la via ja que en cas de no 
solucionar-se podrien haver-hi accidents. La presidenta li comenta que ja es va reclamar a la 
Subdelegació de Govern en 2016 i 2017 sense obtindre resposta; no obstant això, es tornarà 
a reclamar.

Fa constar que al carrer Eslida ja han posat la barana de pas i al carrer Forcall del grup Sant 
Andreu hi ha uns pals que s’haurien de retirar.

Comenta el Sr. Garcia que el cablejat dels fanals del barri en molts llocs està solt i haurien 
de passar a revisar-ho.

AV SAN BERNARDO

El Sr. Gómez comenta que al carrer Tírig (costat esquerre) hi ha un tros de vorera sense 
taulellets, també en el mateix carrer hi ha un pal d'Iberdrola que cal retirar.

Sol·licita informació sobre el col·lector de la zona sud, sobre l'aigua de pluja. La presidenta li 
comenta que no figura res en els Pressupostos d'enguany.

El Sr. Gómez pregunta si hi ha alguna novetat sobre l'accés ferroviari al port. La presidenta 
li indica que no.

AV SAN  PABLO

El Sr. Campos comenta que al grup Santa Teresa, en la zona dels edificis nous del grup la 
Unió, segons el nou Pla General no es podrà construir. La part de davant està tota amb 
mala herba i fa molt mala imatge, per la qual cosa s’hauria de netejar la zona. La presidenta 
comenta que hi ha un projecte de CUSTÒDIA-TERRITORI, amb el qual es pretén gestionar 
els  treballs  d'adequació  de solars,  on es  posaran en  contacte  amb els  propietaris  que 
tinguen  solars  abandonats  i  persones  (en  algunes  ocasions  associacions  veïnals) 
interessades a mantindre’ls com a horts urbans, parcs… 

Informa que al grup Perpetu Socors, al centre mèdic del carrer Calar del Mundo hi ha molts 
fanals tots encesos, per la qual cosa considera que s’hauria de revisar  i deixar en horari de 
nit només els necessaris, ja que no hi ha edificis en la zona.

AV MAESTRÍA

El Sr López comenta que en l'encreuament del Parc Oest amb c/ Vázquez Mella l'asfalt 
està malament i s’hauria d'arreglar.

En  la  rotonda  de  l’avinguda  de  València,  encreuament  amb  avinguda  de  Borriana 
(Mercadona), el trànsit genera un efecte embut que s'hauria de solucionar. 
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Hi ha un taller al carrer Barrachina, 21, on treballen a totes hores, i sense cap control, dins i  
fora  del  taller,  voreres,  cantons,  inclús  en  garatges  contigus  on  poden  deixar  cotxes. 
Sol·licita que passe la policia.

Amb la remodelació de la zona de Mestria, les terrasses no estan marcades, la qual cosa 
s’hauria  de revisar  ja  que estan descontrolades,  algunes de les adreces que s’han de 
revisar són carrer Lepant, 26 i Arquitecte Ros, 39 i 37. 

El Sr. López vol traslladar una queixa a la policia, ja que els veïns criden per cotxes mal 
aparcats, en cantons, voreres, passos de vianants i la policia pregunta si molesten ja que 
ells no poden estar passant a tothora, que criden a l'Ajuntament i que demanen que ho 
organitzen, veient inclús passar cotxes i motos de la policia fent cas omís i passant de llarg.

També sol·licita placa identificativa a la plaça Parc Oest. La presidenta li comenta que hi ha 
un monòlit amb una placa amb el nom de “Parc de les Comunicacions”, no obstant això, es 
comprovarà.

Sol·liciten que es revise el reg per goteig i la terra en els escocells, en la zona rehabilitada 
de Mestria,  ja  que alguns arbustos  es  moren  per  falta  d'aigua i  altres  escocells  estan 
sempre inundats. D'altra banda fa falta omplir els escocells ja que en molts s'ha perdut 
molta terra i estan molt fondos.  

S’han de retirar els pals de fusta del carrer Barrachina, 88 i 77. 

SRA. Mª DOLOREZ ZABALZA PRIETO

La Sra. Zabalza comenta si és necessari que la majoria dels pares porten als xiquets amb 
cotxe al col·legi, ja que creen grans conflictes en les entrades tenint en compte que una 
gran majoria aparquen en doble fila,  per la qual cosa insisteix que la policia hauria de 
passar mes assíduament en els horaris d'entrades i eixides.

SR. MANUEL PEGUEROLES BELMONTE

El Sr. Pegueroles, donant suport a la sol·licitud de la Sra. Latorre, comenta la possibilitat de 
reorganitzar el trànsit de la zona al convertir el carrer Riu Volga a 2 direccions, sobretot en 
l'encreuament de Riu Esca amb Riu Volga.

I  a  les  21:05  hores  de  la  data  indicada  en  l'encapçalament,  sense  que  hi  haja  més 
assumptes a tractar, la presidenta alça la sessió, de la qual cosa, com a secretària, en done 
fe i,  perquè conste,  estenc aquesta acta que firme al  marge junt amb la presidenta del 
Consell Municipal de Districte Sud.
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En  caso  de  contener  este  documento 
datos  de  carácter  personal  objeto  de 
protección, estos se encuentran omitidos o 
sustituidos  por  asteriscos  (*)  o  por 
PARTICULAR, en cumplimiento de la Ley 
Orgánica 15/1999, de 13 de diciembre, de 
Protección de Datos de Carácter Personal. 

En  cas  que  aquest  document  continga 
dades  de  caràcter  personal  objecte  de 
protecció,  aquestes es trobaran omeses o 
substituïdes  per  asteriscs  (*)  o  per 
PARTICULAR,  en  compliment  de  la  Llei 
orgànica 15/1999, de 13 de desembre, de 
protecció de dades de caràcter personal.
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